

# 墨爾本華人基督徒以勒團契

## 〈 聖 經 神 學 〉

### (二) 「 從 聖 經 認 識 神 的 屬 性 」

「神既在古時藉著眾先知多次多方的曉諭列祖，就在這末世藉著祂兒子曉諭我們；又早已立祂為承受萬有的，也藉著祂創造諸世界，祂是神榮耀所發的光輝，是神本體的真像……」 ( 來 1 : 1-3 )

「從來沒有人看見神，只有在父懷裏的獨生子將祂表明出來」 ( 約 1 : 18 )

神曾在人類不同的世代中，多次多方藉著眾先知，眾使徒，眾神的僕人將神的屬性全面啟示出來，最後更藉著道成肉身的救主耶穌基督，將神的屬性彰顯出來，這一切的啟示與彰顯都記載在神的話語，「聖經」中：-

1 ) 聖 潔 的 神

2 ) 公 義 的 神

3 ) 慈 愛 的 神

4 ) 信 實 的 神

5 ) 真 理 的 神

6 ) 全 能 的 神

7 ) 三 一 真 神

## 1 ) 「聖潔的神」

「耶和華對摩西說：你曉諭以色列全會眾說：你們要聖潔，因為我耶和華你們的神是聖潔的。」(利 19：1)

「主啊，誰敢不敬畏祢，不將榮耀歸與祢的名呢？因為獨有祢是聖的。萬民都要來在祢面前敬拜，因祢公義的作為已經顯出來了。」(啟 15：4)

從神的啟示中，我們認識神是全然聖潔，毫無黑暗，毫無玷污，毫無罪惡，是尊貴，榮耀，獨一的真神。因著神聖潔的屬性，因此一切與神有關係的人，事，物，生活，事奉，敬拜，都要成為聖潔。正如聖經中的宣告：

「...並要追求聖潔，非聖潔沒有人能見主。」(來 12：14)

「那召你們的既是聖潔，你們在一切所行的事上也要聖潔。因為經上記著說：- 你們要聖潔，因為我是聖潔的。」(彼前 1：15 - 16)

「這一切既然都要如此銷化，你們為人該當怎樣聖潔，怎樣敬虔。」(彼後 3：11)，神聖潔的屬性在以下各方面彰顯出來： --

- 聖潔的形像
- 聖潔的國度
- 聖潔的子民
- 聖潔的祭司
- 聖潔的真理
- 聖潔的生活
- 聖潔的事奉

## · 〈 聖 潔 的 形 像 〉

「神就照著自己的形像造人，乃是照著祂的形像造男造女。」(創 1：27)

「……，這新人是照著神的形像造的，有真理的仁義和聖潔。」(弗 4：24)

「像這樣聖潔，無邪惡，無玷污，遠離罪人，高過諸天的大祭司…」(來7:26)

## · 〈 聖 潔 的 國 度 〉

「我必使你的後裔極其繁多，國度從你而立，君王從你而出。」(創 17：6)

「願你的國降臨，願你的旨意行在地上，如同行在天上。」(太 6：10)

「惟有你們是被揀選的族類，是有君尊的祭司，是聖潔的國度…」(彼前 2：9)

「…世上的國成了我主和主基督的國，祂要作王，直到永永遠遠」(啟 11：15)

## · 〈 聖 潔 的 子 民 〉

「如今你們若實在聽從我的話，遵守我的約，就要在萬民中作我的子民，你們要歸我作祭司的國度，為聖潔的國民…」(出 19：5-6)

「你們要歸我為聖，因為我耶和華是聖的，並叫你們與萬民有分別，使你們作我的民。」(利 20：26)

「…… 但如今你們奉主耶穌基督的名，並藉著我們神的靈，已經洗淨，成聖，稱義了。」(林前 6：11)

## · 〈 聖 潔 的 祭 司 〉

「我要使會幕和壇成聖，也要使亞倫和他的兒子成聖，給我供祭司的職分。」(出 29：44)

「你們來到主面前，也就像活石，被建造成為靈宮，作聖潔的祭司，藉著耶穌基督奉獻神所悅納的靈祭。」(彼前 2：5)

「惟有你們是被揀選的族類，是有君尊的祭司……」(彼前 2：9)

## · 〈 聖 潔 的 真 理 〉

「使你們紀念遵行我一切的命令，成爲聖潔，歸與你們的神。」（民 15：40）

「少年人用甚麼潔淨他的行為呢？是要遵行祢的話。」（詩 119：9）

「求祢用真理使他們成聖，祢的道就是真理。」（約 17：17）

## · 〈 聖 潔 的 生 活 〉

「神的旨意就是要你們成爲聖潔，遠避淫行，要你們各人曉得怎樣用聖潔，尊貴守著自己的身体。」（帖前 4：3-4）

「那召你們的既是聖潔，你們在一切所行的事上也要聖潔。」（彼前 1：15）

「這一切既然都要如此銷化，你們爲人該當怎樣聖潔，怎樣敬虔。」（彼後 3：11）

## · 〈 聖 潔 的 事 奉 〉

「所以弟兄們，我以神的慈悲勸你們，將身體獻上，當作活祭，是聖潔的，是神所喜悅的，你們如此事奉，乃是理所當然的。不要效法這個世界，只要心意更新而變化，叫你們察驗何爲神的善良，純全，可喜悅的旨意。」（羅 12：1-2）

# Melbourne Chinese Christian Jireh Fellowship

## Bible Theology

### 2. Understanding God's attributes from the Bible

*In the past God spoke to our forefathers through the prophets at many times and in various ways, but in these last days he has spoken to us by his Son, whom he appointed heir of all things, and through whom he made the universe. The Son is the radiance of God's glory and the exact representation of his being... (Hebrews 1:1-3)*

*No one has ever seen God, but God the One and Only, who is at the Father's side, has made him known. (John 1:18)*

Throughout many different generations of mankind, God has fully revealed his attributes many times and through many different ways, through prophets, apostles and God's servants. Ultimately, the Word, that is the Lord Saviour Jesus Christ, became flesh and he made known these attributes of God. The revelations of God's attributes have been recorded in God's Word, the Bible:

- 1) God's Holiness
- 2) God's Righteousness
- 3) God's Love
- 4) God's Faithfulness
- 5) God's Truth
- 6) The Almighty God
- 7) The Triune God

## 1. God's Holiness

*The Lord said to Moses, "Speak to the entire assembly of Israel and say to them: 'Be holy because I, the Lord your God, **am holy**'" (Leviticus 19:1-2)*

*Who will not fear you, O Lord, and bring glory to your name? For you alone are **holy**. All nations will come and worship before you, for your righteous acts have been revealed. (Revelation 15:4)*

From God's revelation, we know that God is completely holy; in Him there is no darkness, no stain, no evilness, but He is the honorable and glorious, the one and only true God. Because of God's attribute of holiness, all people, things, life, service and worship that are God-related also need to be sanctified and made holy. As it is written in the Bible:

*"Make every effort to live in peace with all men and to be holy; without holiness no one will see the Lord" (Hebrews 12:14).*

*"But just as he who called you is holy, so be holy in all you do; for it is written: "Be holy, because I am holy"" (1 Peter 1:15-16).*

*"Since everything will be destroyed in this way, what kind of people ought you to be? You ought to live holy and godly lives" (2 Peter 3:11)*

God's holiness is made known in the aspects below:

- Holy image
- Holy nation/kingdom
- Holy people
- Holy priesthood
- Holy truth
- Holy living
- Holy worship

## Holy image

*“So God created man in his own image, in the image of God he created him; male and female he created them.”*  
(Genesis 1:27)

*“...created to be like God in true righteousness and holiness”* (Ephesians 4:24)

*“Such a high priest meets our need – one who is holy, blameless, pure, set apart from sinners, exalted above the heavens.”* (Hebrews 7:26)

## Holy nation/kingdom

*“I will make you very fruitful; I will make nations of you, and kings will come from you.”* (Genesis 17:6)

*“your kingdom come, your will be done on earth as it is in heaven.”* (Matthew 6:10)

*“But you are a chosen people, a royal priesthood, a holy nation...”* (1 Peter 2:9)

*“... the kingdom of the world has become the kingdom of our Lord and of his Christ, and he will reign for ever and ever.”* (Revelation 11:15)

## Holy people

*“Now if you obey me fully and keep my covenant, then out of all nations you will be my treasured possession. Although the whole earth is mine, you will be for me a kingdom of priests and a holy nation...”* (Exodus 19:5-6)

*“You are to be holy to me because I, the Lord, am holy, and I have set you apart from the nations to be my own.”*  
(Leviticus 20:26)

*“... But you were washed, you were sanctified, you were justified in the name of the Lord Jesus Christ and by the Spirit of our God.”* (1 Corinthians 6:11)

## Holy Priesthood

*“So I will consecrate the Tent of Meeting and the altar and will consecrate Aaron and his sons to serve me as priests.”* (Exodus 29:44)

*“you also, like living stones, are being built into a spiritual house to be a holy priesthood, offering spiritual sacrifices acceptable to God through Jesus Christ.”* (1 Peter 2:5)

*“But you are a chosen people, a royal priesthood...”* (1 Peter 2:9)

## Holy truth

*“Then you will remember to obey all my commands and will be consecrated to your God.”* (Numbers 15:40)

*“How can a young man keep his way pure? By living according to your word.”* (Psalm 119:9)

*“Sanctify them by the truth; your word is truth”* (John 17:17)

## Holy living

*“It is God’s will that you should be sanctified: that you should avoid sexual immorality; that each of you should learn to control his own body in a way that is holy and honorable” (1 Thessalonians 4:3-4)*

*“But just as he who called you is holy, so be holy in all you do;” (1 Peter 1:15)*

*“Since everything will be destroyed in this way, what kind of people ought you to be? You ought to live holy and godly lives” (2 Peter 3:11)*

## Holy worship

*“Therefore, I urge you, brothers, in view of God’s mercy, to offer your bodies as living sacrifices, holy and pleasing to God – this is your spiritual act of worship. Do not conform any longer to the pattern of this world, but be transformed by the renewing of your mind. Then you will be able to test and approve what God’s will is – his good, pleasing and perfect will.” (Romans 12:1-2)*